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 1.- AURREKO AKTA. 2009ko maiatzaren 14an egindako ohiko 
batzarraldiko akta onartzeko proposamena. 
 
 Aho batez onartu da. 
 
 2.- UDAL TALDEAREN IZEN BERRIA. 
 

 Ezagutzera eman da, 2009ko ekainaren 23ko datarekin ondorengo 
idatziak sarrera izan duela: 
 
 “Idatzi honen bitartez, Jon Kortaberria, Juan Martin Aldareguia eta Josi 
Insausti zinegotziok udal taldearen izen aldaketa erabaki dugu. Aurrerantzean 
hiru zinegotziok ALKARBIDE UDAL TALDEA izena erabiliko dugu udalaren 
ezagutzarako.” 
 
 3.- ARAU SUBSIDIARIOEN ALDAKETA: 
 

 a.- 20 arearekiko Arau Subsidiarioen aldaketari buruzko behin betiko 
onespena. 

 

 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak 2009ko ekainaren 
8ko proposamenaren berri eman du: 
 

 “Gaia: 20 Areako Arau Subsidiarioen aldaketari behin betiko 
onespena ematea. 
 
 AURREKARIAK 
 
 I.- Udalbatza Osoak 2009ko martxoaren 5ean, legeak ezartzen duen 
quorumarekin ondorengo erabakia hartu zuen: 
 
 Lehenik. 20 Areako Arau Subsidiarioen aldaketari behin behineko 
onespena ematea, hasierako onespenarekiko aldaketarik gabe.  
 
 Bigarren. Erabaki honen berri, Euskal Autonomia Erkidegoko 
Lurraldearen Antolamendurako Batzordeari, erabaki honen berri ematea eta 
dokumentu hau bidaltzea, txostena eman dezan.” 
 
 II.- 2009ko maiatzaren 15eko datarekin, Euskal Autonomia Erkidegoko 
Lurraldearen Antolamendurako Batzordearen erabaki-ziurtagiria jaso da, 
adieraziz ez dagoela inolako eragozpenik aipatutako espedientea onartzeko. 
Aldi berean Euskal Herriko Ur-agentziaren txostena atxikitzen du. 
 
 



 Horren ondorioz, hirigintza batzordeak Udalbatza Osoari ondorengo 
erabaki-proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. 20 Areako Arau Subsidiarioen aldaketari behin betiko 
onespena ematea, adieraziz ibilguaren zaintza eremuan obrak egiteko, aldez 
aurretik Administrazio Hidraulikoaren baimena eskatu behar dela. 
 
 Bigarren. Euskal Autonomia Erkidegoko Lurraldearen Antolamendurako 
Batzordeari, erabaki honen kopia bat igortzeaz gain, espediente osoa behar 
bezala diligentziatuta ere bidaltzea paperean eta behin betiko onespena duen 
dokumentua informatikoki ere diligentziatuta bidaltzea. 
 
 Hirugarren. Gipuzkoako Foru Aldundia ere dokumentua diligentziatuta 
bidaltzea, foru erregistroan gordetzeko. 
 
 Laugarren. Behin betiko onespenaren erabakia probintzian gehien 
zirkulatzen duen egunkarian argitaratzea eta onartutako xehetasunekin batera 
Gipuzkoako Foru Aldundian ere argitaratzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 b.- Itola II, 48 arearekiko Aurrerakina onartzea. 
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak 2009ko ekainaren 
22ko proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia : Arau Subsidiarioen aldaketa: Itola II, 48 area. 
 
 Abiadura handiko Trenaren trazatuaren eta Itola I, 6. Sektorearen 
ondoan eta honen jarraian zoru industrial kalifikazioa duen, Itola II 48 area 
klasifikatzeari buruzko Arau Subsidiarioen aldaketaren dokumentua aztertu 
ondoren, Hirigintza Batzordeak, Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko Legearen 
90. artikuluaren arabera, Udalbatza Osoari ondorengo erabaki-proposamena 
egiten dio: 
 
 Lehenik. Aipatutako dokumentuaren Aurrerakina eta Ingurumen eragina 
Osorik Ebaluatzeko Azterketa onartzea. 
 
 Bigarren. Bi hilabeteko epean jendaurrean jarriko da, lurralde historikoko 
aldizkari ofizialean eta lurraldean hedadura gehien duen egunkarian iragarkiak 
argitaratuz. 
 



 
 Hirugarren. Informazioa eskatzea Eusko Jaurlaritzan eta Foru-aldian 
babes zibilaren ingurumenaren, kultura-ondarearen eta naturguneen alorreko 
eskumenak dituzten organoei, arriskuen berri izateko eta ingurumena, kultura-
ondarearen babesa eta naturguneak baldintzatzen dituzten faktoreak zeintzuk 
diren eta antolamenduak zeintzuk errespetatu behar dituen jakiteko. 
 
 Laugarren. Aurrerakina udal mugakideetara bidaliko da ezagutu 
dezaten. 
 
 Bosgarren. Ingurumen-eraginaren baterako ebaluazioari buruzko 
prozedurari hasiera ematea eskatzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 

 c.- Ingurune berdearekiko Aurrerakina onartzea. 

 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak 2009ko ekainaren 
22ko proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia : Arau Subsidiarioen aldaketa (ingurune berdea). 
 
 Landa inguruneari lotuta dagoen oinezkoentzako bidearekiko Arau 
Subsidiarioen aldaketaren dokumentua aztertu ondoren, Hirigintza Batzordeak, 
Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko Legearen 90. artikuluaren arabera, 
Udalbatza Osoari ondorengo erabaki-proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. Aipatutako dokumentuaren Aurrerakina eta Ingurumen eragina 
Osorik Ebaluatzeko Azterketa onartzea. 
 
 Bigarren. Bi hilabeteko epean jendaurrean jarriko da, lurralde historikoko 
aldizkari ofizialean eta lurraldean hedadura gehien duen egunkarian iragarkiak 
argitaratuz. 
 
 
 Hirugarren. Informazioa eskatzea Eusko Jaurlaritzan eta Foru-aldian 
babes zibilaren ingurumenaren, kultura-ondarearen eta naturguneen alorreko 
eskumenak dituzten organoei, arriskuen berri izateko eta ingurumena, kultura-
ondarearen babesa eta naturguneak baldintzatzen dituzten faktoreak zeintzuk 
diren eta antolamenduak zeintzuk errespetatu behar dituen jakiteko. 
 



 Laugarren. Aurrerakina udal mugakideetara bidaliko da ezagutu 
dezaten. 
 
 Bosgarren. Ingurumen-eraginaren baterako ebaluazioari buruzko 
prozedurari hasiera ematea eskatzea.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 4.- ENKARGUA EMATEA. Beasain Lantzen, S.A.ren alde enkargua 
ematea. 
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak 2009ko ekainaren 
8ko proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gaia: Beasain Lantzen, S.A.ren alde enkargua egitea. 
 
 Kontuan izanik: 
 
 1.- Arau Subsidiarioen egokitze eta berrikuntzaren Testu Bateratuaren 
20. Areari buruzko aldaketarekin, jarduera isolatuko (A.A.20) zoruaren 
titularitatea aldatu egiten da, eraiki behar diren garajeen ondarezko izaera 
ezarriz, modu librean saldu ahal izateko. 
 
 2.- Beasain Lantzen, S.A.ren helburu soziala ondorengoa dela: 
 
 “etxebizitzetarako zorua sustatu, ordenatu, urbanizatu, erosi eta saldu. 
Halaber, babes ofizialeko nahiz prezio tasatua duten etxebizitzak sustatu, 
proiektatu, eraiki, erosi, saldu edo beste eratan laga eta baita Beasain eta 
Beasaingo biztanleriaren onurarako eraikin industrialak, zerbitzuenak eta 
erabilera publiko eta pribatua izan dezaketen herritarrentzako zuzkidurak.” 
 
 Hirigintza batzordeak Udalbatza Osoari ondorengo erabaki-proposamena 
egiten dio: 
 
 Lehenik. Beasain Lantzen, S.A.ri ondorengoa enkargatzea: 
 
 - 20 Areako jarduera isolatuan eraiki beharreko garajeak sustatzea eta 
saltzeko kudeaketak egitea. 
 
 Bigarren. Ebazpen honen berri Beasain Lantzen, S.A.ri ematea.” 
 



 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 5.- HITZARMENA. Manufacturas Olaran, S.A.rekiin sinatutako 
hitzarmena bertan behera uztea. 
 
 Aitor Aldasoro, hirigintza batzordeko lehendakariak 2009ko ekainaren 
22ko proposamenaren berri eman du: 
 
 “GAIA: HITZARMENA BERTAN BEHERA UZTEA 
 
 Honekin batera doan dokumentuaren edukia aztertu ondoren, Alkatetza 
honek Udalbatza Osoari ondorengo erabaki proposamena egiten dio: 
 
 Lehenik. 2002ko abenduaren 20an Udalaren eta Manufacturas Olaran-
en artean sinatutako hainbat klausula bertan behera uzteari buruzko 
dokumentuaren edukia onartzea. 
 
 Bigarren. Alkate jaunari aipatutako dokumentua sinatzeko baimena 
ematea.” 
 
  Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
Aipatutako dokumentuaren edukia ondorengoa da: 
 
 “BILDURIK 

 
Patxi PLAZAOLA jauna, Beasaingo Udaleko Alkate-Udalburu dena eta NA …………. 
zenbakia duena, 
 
Rafael ARAMBURU AUZMENDI jauna, adinez nagusia, ezkondua, NA 14.964.428 
zenbakia duena eta kontratu honetarako Beasaingo (Gipuzkoa) Jose Migel Iturriotz 
kaleko 15 zenbakian bizilekua duena. 
 
Pedro RISUEÑO MORENO jauna, adinez nagusia, NA 22.415.575 zenbakia duena eta 
kontratu honetarako Beasaingo (Gipuzkoa) Martina Maiz kaleko 3 zenbakian bizilekua  
duena. 
 
Francisco JIMENEZ PEREZ-MUELAS jauna, adinez nagusia, ezkondua, NA 
23.196.754 zenbakia duena eta kontratu honetarako Beasaingo (Gipuzkoa) Jose Migel 
Iturriotz kaleko 15 zenbakian bizilekua duena. 
 



PARTE HARTU DUTE 
 
Patxi PLAZAOLA jauna, Beasaingo udalaren izenean eta haren ordez. 
 
Rafael ARAMBURU AUZMENDI jauna, xede honetarako Beasaingo (Gipuzkoa) Jose 
Migel Iturriotz kaleko 15 zenbakian bizilekua duena eta E-20116588 IFK zenbakia duen 
HERMANAS OLARAN Ondasun-erkidegoaren izenean eta haren ordez 
 
Pedro RISUEÑO MORENO jauna, ahaldun gisa, Beasainen (Gipuzkoa) Esteban Lasa 
kaleko 4 zenbakian egoitza duen  eta Felix Ruiz Cámara Notarioaren aurrean 1974ko 
uztailaren 4an eratutako  eskrituraren arabera941 protokolo zenbakia duen 
PROMOTORA DEL GOIHERRI S.A.-ren izenean eta harez ordez Gipuzkoako 
Merkataritza Erregistroan 264 Liburukian, 1 Orrian 5.110 Orrialdean  inskribatuta 
dagoen eta A-20041612 Identifikazio Fiskalerako Zenbakian duena. 
 
Francisco JIMENEZ PEREZ-MUELAS, MANUFACTURAS OLARAN merkataritza-
sozietatearen izenean eta haren ordez, eta bide batez, MANUFACTURAS OLARAN 
SA administratzen duen  BEGUI URDIN S.L.-ren ordez,  Felix Ruiz Camara  
Donostiako Notarioaren aurrean 1972ko urtarrilaren 21ean eratutako eskrituraren 
arabera eta Gipuzkoako Merkataritza Erregistroan 1.178 Liburukian, 71 Orrian eta SS-
3543 Orrialdean inskribatuta dagoena   
 
AURREKARIAK 
 
2002 uztailaren 24an  hemen ordezkatuta azaltzen direnek, Beasaingo Udalaren eta 
MANUFACTURAS OLARAN SAren arteko Hirigintza Hitzarmen bat  izenpetu zuten, 
Beasaingo Arau Subsidiarioen araberako 4 HE-ko  S.41 sektorearen hirigintza-
garapenari eta MANUFACTURAS OLARAN SAren enpresa jarduera 8. Sektorera 
lekualdatzeari  buruzkoa.  
 
Hirigintza hitzarmen horretan aurreikusitako  ordenamenduaren  hirigintza-garapenean 
eta 4 HE-ko 4.1. E.U.-an Arau Subsidiarioetako elementuen Aldaketa Puntulean izan 
diren zailtasunen ondorioz, 2002ko abenduaren 20an Hirigintza Hitzarmen berri bat 
sinatu zen oraingoan PROMOTORA DEL GOHIERRI SA merkataritza-enpresa eta 
jabea den HERMANAS OLARAN CB ere barne zituela eta beste batzuen artean 
ondoko akordio hau hartu zen: 
 

- 2004ko iraila baino lehen MANUFACTURAS OLARAN SA-k bere jarduera 
lekualdatuko zuela eta epe hori 2005eko irailaren 15a bitartean luzatu zitekeela. 

- MANUFACTURAS OLARAN SA-k 120.000 euro ordainduko zizkiola jarduera 
Jose Migel Iturriotz kaletik lekualdatzeak eragiten duten aldaketek dakartzan 
hirigintza kostuak (bidea eta ibai ondoko espaloia)  ordaintzeko ekarpen  
kontzeptuan, eta honekin kitatutzat emango lirateke  aipatutako elkarteak 
Beasaingo Udalarekin, 1994ko urtarrilaren 18ko data duen Hitzarmenean  
hartutako konpromiso ekonomikoak. 

 
- MANUFACTURAS OLARAN SA-k 24.000,48 euro ordaintzea espazio libreko 

sistema orokorreko lurrak lortzeko kontzeptuan, lur horiek  4 HE-ko Arau 



Subsidiarioen aldaketa puntualean gehitu ziren, lehen aurreikusitako etxebizitza 
kopurua legeak hala eskatuta hazi egin zelako. 

 
Hirigintza hitzarmen hauetan parte hartu duten bi aldeekin zerikusirik ez duten 
arrazoiengatik MANUFACTURAS OLARAN SA merkataritza enpresari ezinezkoa izan 
zaio Hitzarmenean adostutako lekualdaketa egitea.  Hitzarmena sinatu zenetik gaur 
arte pasa den denbora luze honetan, MANUFACTURAS OLARAN SA merkataritza-
enpresak arrazoi ekonomikoak medio bere jarduera amaitzeko eta likidatzeko 
prozesuari ekin baitio. 
 
Gaur egun, MANUFACTURAS OLARAN SA-k eskunduntza duen Lan Agintaritzaren 
aurrean Jardudera amaitu delako desagertzeko   Lan Erregulazio Espedientea 
aurkeztu du. Era berean, izakinak likidatze prozesuari eta makineria saltzeari ekin dio. 
 
Honengatik guztiagatik, 
 
ADIERAZTEN DUTE: 
 
HERMANAS OLARAN CB-k 2009ko urriaren 10a baino lehen emango dizkio 
PROMOTORA DEL GOHIERRIri gaur egun okupatuta dituen pabiloi guztiak, batere 
tresneriarik, merkantziarik, makineriarik eta erremintarik gabe, merkataritza enpresa 
honek eskritura publikoaren bidez katalogatutako pabiloia Beasaingo Udalari eman 
diezaion, Administrazio honi dagokion 4 HE-ren hirigintza-aprobetxamenduaren 
%10aren konpentsazio gisa.  
 
Alde guztiek onartzen dute pabiloiak entregatzeko eman den atzerapena ezinbesteko 
arrazoiengatik izan dela, eta ondorioz bertan daudenek ez dute inolako arrazoirik 
inolako kontzeptutan kalte-ordainik eskatzeko ez MANUFACTURAS OLARAN S.Ari ez 
HERMANAS OLARAN CB-ri.  
HERMANAS OLARANek Udalarena den 2101 0298 65 000008911 kontu zenbakian 
120.000 eta 24.000,48 euro sartuko ditu agiri hau sinatzen den egunetik kontatzen 
hasita sei hilabeteko epean, lehen aipatutako kontzeptuen ordainketa gisa. 
 
Eta ondorioz, pabiloiak eman ondoren, bai MANUFACTURAS OLARAN SAk bai 
HERMANAS OLARAN CB-k betetzat emango dituzte orain arte sinatutako 
Hitzarmenetan hartutako konpromisoak. 
 
Eta ados dauden seinale sinatu eta berresten dute, Beasainen bi mila eta bederatziko 

ekainaren hamaikan.” 
  
 6.- KREDITU ALDAKETAK: 
 

 a.- Kreditu gehigarriak 
 
 Alkate jaunak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 
 “GAIA.- Kreditu Aldaketa. 7. Kreditu Gehigarrien Espedientea. 
 



 
      Honekin batera doan proposamenean  zerrendatutako gastuak egin beharra 
izanik eta hauek finantzatzeko aurrekontu krediturik ez dagoela kontutan hartuz, 
Alkatetza honek Udalbatzari ondorengo Akordio Proposamena egiten dio: 
 
1.- 7. Kreditu gehikuntzen bidez 200.000,00 euroko zenbatekoaz eta 
eranskinean zehazten den moduan finantzatzen diren kreditu aldaketak hasiera 
batean onartzea. 
 
2.- Aipatutako akordioa jendaurrean jartzea, 15 eguneko epean bidezkoak diren 
alegazioak aurkeztu ahal izateko. Alegaziorik jasoko ez balitz, behin-betirako 
onartutzat emango da.” 
 
 GASTUAK ETA KREDITU ALDAKETA EGITEKO PROPOSAMENA 
 
 Zerrendatutako gastuak gauzatzea premiazkoa denez  eta hauek 
finantzatzeko aurrekontu kredituak nahikoak ez direla edo krediturik ez dagoela 
kontuan hartuz, proposamen hau egin da indarrean dagoen aurrekontu egiturari 
egokituta. 
 
  

Aurrekontuko kontu 

saila/ Partida 

Presupuestaria 

Kontzeptua / Concepto Kredituak / Créditos 

  Egungoak / 

Actuales 

Aldaketak / 

Modificaciones 

Behin betikoak / 

Definitivos 

1.5000.601.511.10.01 

 

 

 

 

Azp. eta urb.: Kale Nagusia oinezk. 

Egokitzea 1. fasea / Inf. y urb.: 

Peatonalización Kale Nagusia 1ª fase. 

1.200.000,00 200.000,00 1.400.000,00 

   GUZTIRA / TOTAL 1.200.000,00 200.000,00 1.400.000,00 

 
KREDITU GEHIGARRIAK FINANTZATZEKO PROPOSAMENA 
 

Sarreren kontzeptuak 

edota gastuen kontu-

sailak /  Conceptos de 

Ingresos 

y/o partidas de Gastos 

Baliabidearen kontzeptua / Concepto del 

recurso 

 

Sarrera handiagoak 

edota gastuetako 

bajak / Mayores 

Ingresos y/o 

Bajas en Gastos 

1.5000.601.511.10.01.200

8 

Azp. eta urb.: Iturralde plaza/ Inf. y urb.: 

Plaza Iturralde 

90.000,00 



 

 

2.0000.870.000.00.01 

 

 

 

 

 

Kreditu gehigarriak finantz.: 

Diruzaintzako gerak. / Remanente 

tesorería Cdtos. Adicionales 

 

 

110.000,00 

 GASTUEN GEHIKUNTZAK GUZTIRA / TOTAL IGUAL A LOS 

INCREMENTOS DE GASTOS 

200.000,00 

 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 b.- Kreditu transferentziak  
 
 Alkate jaunak ondorengo proposamenaren berri eman du: 
 
 

 AURREKARIAK 
 

 Igartzako monumentu multzoa osatzen du, beste batzuen artean, 
DOLAREA izeneko higiezinak. Multzoko gainontzeko eraikinak Udalak 
zaharberritu ditu edota zaharberritzen ari da, horretarako hainbat erakundetatik 
laguntzak jaso ditu. 
 
 Dolarearen kasuan, ordea, ostalaritzarako eta hotel zerbitzuetarako 
erabiltzea egoki ikusi zen, Eusko Jaurlaritzaren Kultura sailaren aldeko 
irizpidearekin, horrela jarduera ekonomikoaren garapenak, higiezin horrek 
historikoki izandako ostatu erabilera betetzeaz gain, jardueraren titularrari 
zaharberritze lanak bere kargura egiteko betebeharra jartzea, ustiapenetik 
lortutako etekinaren truke, ahalbidetzen da. 
 
 Helburu horrekin, 2006ko uztailaren 20an, Udalbatzak egindako ohiko 
batzarraldian, Dolarea eraikina zaharberritzeko IZTAU, S.L.k idatzitako eta 
2.047.807,40 euroko aurrekontua duen Oinarrizko Proiektua onartzea eta 
deialdi publikoa egitea erabaki zuen, Beasaingo Dolarea eraikina 
errentamenduan emateko, esleipendunak bere aldetik ostalaritzako eta hotel 
zerbitzua emateko egokitu zezan eta ondoren ustiatu zezan, horretarako 
baldintza pleguak onartuz. 2007ko otsailaren 1eko Udalbatzarren aktan 
jasotzen den bezala, 5 edo 6 enpresek lizitazioan interesa azaldu arren, 
azkenean adjudikaziodun gertatu zena aurkeztu zen bakarrik eta adjudikazio 



erabakia hartu zen, eragiketa lizitatzaileentzat oso garestia izan zitekeela jakin 
arren. 
 
 Udalak kontratua adjudikatu zuen Oinarrizko Proiektuaren, onartutako 
baldintza administratiboen pleguaren eta lizitatzaileek aurkeztutako 
eskaintzaren arabera. Lizitatzaileek egindako eskaintzatik kanpo gelditu ziren, 
beste batzuen artean, lurrazpiko aparkalekuak egiteko proposamena, erabilpen 
hori planeamenduan aurreikusi gabe zegoenez eremu horretan. 
 
 Udalak, ordea, jakinik aparkalekuak izateak eraikinari emango liokeen 
balio erantsia, ez bakarrik hoteleko bezeroei emango litzaiekeen zerbitzu 
hobearengatik, baizik eta zoruko aparkaleku publikoak ez gutxitzea izango 
lukeelako ondorioa, kontratua sinatu ondoren, Arau Subsidiarioak aldatu zituen 
eta duela gutxi Dolarea ondoko lursailaren azpian, baina bertan burutu nahi den 
jarduerari lotutako, ekipamendu horren gauzatzea ahalbidetzen duen Plan 
Berezia onartu du (2009ko urtarrilaren 8ko GAO). 
 
 Bitartean zaharberritze lanak hasi ziren eta eraikinaren egitura bermatu 
ondoren, adjudikaziodunekin zerikusirik ez duten eta aurreikusi ezinezkoak 
diren gertakariek, egungo krisi ekonomikoaren ondoriozkoak, aipatutako lanak 
burutu eta jarduera martxan jartzeko beharrezkoa den finantziazioa lortzea 
oztopatzen dute. 
 
 Horren guztiaren ondorioa, adjudikaziodunarentzat nola higiezin 
historikoaren jabe den Udalarentzat, kaltegarria gertatzen den nahitaezko 
gelditzearen kalteak dira, hau da: 
 
 1.- Adjudikaziodunek ezin dute aurreikusitako jarduera burutu eta beraz 
ezinezkoa dute egindako inbertsioa berreskuratzea. 
 
 2.- Udalak ez du lortzen bere helburua, alegia,  Dolarea eraikin historikoa 
zaharberritzea eta Igartzako monumentu multzoa bere osotasunean 
berreskuratzea herritarren gozamenerako. 
 
 Bizi dugunaren gisako krisi egoeretan, hauen efektuak gutxitzeko 
soluzioak aurkitzen saiatzen dira Gobernuak. Udalek ere ezin dute ihes egin 
bizitzea tokatzen ari zaigun uneen errealitatetik, are gehiago, herritarrengandik 
gertuen dauden erakundeak izanik. 
 
 Beraz, aipatutako garaje plazak, Oinarrizko Proiektuan jasota ez 
zeudenez, lehiaketaren adjudikaziodunekin sinatutako errentamendu 
kontratuaren euskarri den Oinarrizko Proiektuan, egokia eta bidezkoa ikusten 
da, lan horiek Udalak kontratatzea, horrela ahalbidetuko baita: 
 



 1.- Eraikina birgaitzeko lanen geldialdia haustea, adjudikaziodunek bere 
gain hartu beharreko kostua txikiagoa izango denez. 
 
 2.- Interes publikoaren alde Igartza ondasun historiko-artistikoaren 
berreskuratzea. 
 
 3.- Jarduera martxan jartzeak, aldi berean, bizi dugun garaian hain 
eskasa den enpleguaren sorkuntza ekarriko du. 
 
 Azaldutako aurrekarien arabera, Alkatetza honek Udalbatzari ondorengo 
akordio PROPOSAMENA egiten dio: 
 
 Lehenik.- Honekin batera doan proposamenena zehazten diren partiden 
arteko kreditu transferentzien bidezko kreditu aldaketa espedientea onartzea: 
 

Transferitzen diren kredituen gastu partidak (bajak) 

 

 

Partida 

 

Izena 

Hasierako 

 kreditua 

 

Gutxipena 

Amaierako 

kreditua 

1.4200.682.453.00.01 

 

Ondare ondas. inbertsioak.: Igartzako jauregia 1.000.000,00 350.000,00 650.000,00 

GUZTIRA ... 1.000.000,00 350.000,00 650.000,00 

 

 

 

 

 

Gehitzen diren kredituen gastu partidak (altak) 

 

 

Partida 

 

Izena 

Hasierako 

 kreditua 

 

Gehikuntza 

Amaierako 

kreditua 

1.4200.622.453.00.01 

 

Dolareako lurrazpiko aparkalekuak 0,00 350.000,00 350.000,00 

GUZTIRA ... 0,00 350.000,00 350.000,00 

 

 Bigarren.- Erabaki honen berri Kontuhartzailetza zerbitzuari ematea 

onartutako kreditu aldaketak berehalako efektuak izan ditzan kontabilitatean.  

 

 Alkateak ondorengoa adierazi du: garajeak egin eta gero Dolarea 

ustiatzeko adjudikaziodunari emango zaizkio, kanon baten ordainetan. 



 Lehengo astean Eusko Jaurlaritzako kultura Departamentuko ebazpena 

jaso zen, adieraziz Igartza Jauregia zaharberritzeko 240.000 €ko dirulaguntza 

jasoko genuela. Beraz, kontutan izanda, bigarrengo faseko obrak esleitzeko 

izan den baja eta aipatutako kopurua, ez da aurrekontu gehikuntzarik egin 

behar izango. 

 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 PP eta EBko zinegotziek proposamenarekiko adostasuna azaldu dute. 
 
 Josi Insausti jaunak (Alkarbide): “zoritxarrez, ekonomiko egoera dela eta 
beste neurri berri bat hartu beharrean gaude. No es grato que una vez más se 
tengan que traer temas al pleno de este Ayuntamiento en función de la 
coyuntura económica, cuestión que a nosotros como grupo sí nos sorprende 
porque leemos constantemente que se están inyectando cantidades de dinero 
a las entidades bancarias para el empuje de las iniciativas empresariales. Nos 
encontramos que en Beasain tenemos una situación muy particular, que es la 
que estamostratndo hoy. A nosotros nos da por preguntarnos como una 
entidad bancaria puede ser el muro de contención o el muro contra el que hay 
que pelear para que una iniciativa, que todos consideramos como de riesgo, y 
que teniendo el aval de las instiituciones y de los estudios de viabilidad, no 
pueda llevarse a cabo por el motivo citado. Es sorprendente, y por eso vamos a 
apoyar lo que aquí se presenta. Como grupo quisiéramos lanzar el siguiente 
mensaje: todavía hay mucha gente que tiene iniciativa, y los bancos poco 
arriesgan para que se puedan llevar a cabo. En el caso que nos ocupa, hay dos 
personas que se han embarcado en un proceso ambicioso, pero también 
posibiiltará la creación de puestos de trabajo. No sólo corresponde al 
Ayuntamiento adoptar medidas. Hay que lanzar un mensaje de responsabilidad 
a quienes son facilitadores para que el emprendedor pueda poner en marcha 
su proyecto.” 
 
 Fernando Boada González jaunak (PSE-EE/PSOE): “nuestro grupo va a 
votar en contra. Ultimamente vemos que al Ayuntamiento llegan propuestas 
como la que discutimos hace unos días y también votamos en contra, como la 
de que nos gastamos 365.000 €, en una sociedad que se nos vendió como 
municipal y que después se demostró que era para los vecinos de un barrio, tal 
y como se refleja en el convenio que se firmó. 
 
 También se nos habla de concesiones y tenemos en mente la concesión 
del polideportivo que se planteaba en su día para dos años y al final es de 
mayor duración y se derivo hacia Beasain Lantzen, para ahorrarnos el IVA, y 
resulta que hemos pasado a pagar el 24% del impuesto de sociedades del 
dinero que recibimos tanto de Diputación como de recursos propios.  



 
 Estas cosas que se nos van vendiendo, en el sentido de que el 
Ayuntamiento tiene que facilitar, nosostros como partido en su día le dimos el 
visto bueno a la cesión del subsuelo, dado que se reconocía una obligación por 
parte del que había adquirido el compromiso de llevar adelante estas obras 
para desarrollar el hotel de Dolarea, que está obligado a tener unas plazas de 
aparcamiento, y dado que no tenía terreno para poder hacerlo, nosotros le 
íbamos a ceder el subsuelo posibilitando que en él se pudiera ejecutar el 
aparcamiento, previa modificación de las NN SS. Sin embargo, con lo que no 
estamos de acuerdo es que el Ayuntamiento tenga que gastarse 350.000 €, 
para luego ceder las plazas de garaje a una empresa privada. También se nos 
habla de un canón y que tal vez se le reducirá el tiempo del alquiler (en el caso 
del polideportivo también hay un canon y a día de hoy no estamos recibiendo 
nada). También se nos habla de una subvención extra para el conjunt ode 
Igartza, pero no se nos dice que debido a que este dinero se va a utilizar en 
hacer estos aparcamientos por parte del Ayuntamiento, y luego cederlos a un 
particular va a suponer que se van a ralentizar lo que son las obras de 
urbanización del entorno de Igartza.  
 
 Nos gustaría saber si el Ayuntamiento está dispuesto a salvar todos 
aquellos negocios que en Beasain puedan estar pasándolo mal. Nosotros como 
Ayuntamiento podemos asumir ciertas obras y luego les cedemos, cobrándoles 
a todos un canon. No creo que eso sea lo correcto. Por todo ello, vamos a votar 
en contra.” 
 
 EAEko ordezkaria: “aitzakia hutsa da dirua ematea. Legeak dio hotel 
jarduera garatzeko aparkalekua izatea beharrezkoa dela. Prebisioak gainezka 
egin dute. Ez zaigu zuzena iruditzen. Eraikiin hori publikoa da eta herriarentzat 
izan behar du.” 
 
 Julio Herreros jaunak (PP): “Sra. Secretaria, le pido a Vd. que de fe 
pública de lo que está ocurriendo, que es la participación de la plataforma 
ilegalizada.  
 
 Los exbatasunos solo pueden ir a titulo personal, participar al final del 
Pleno, en el apartado de Ruegos y preguntas. Nunca pueden participar como 
Plataformas o Grupo Político. 
  
 Según el art. 88,3 del (ROF) Reglamento de Ordenación y 
Funcionamiento: el publico asistente a las sesiones (Plenos) no podrá intervenir 
en estos, ni tampoco podrán permitirse manifestaciones de agrado o de 
desagrado, pudiendo el Presidente (Alcalde) proceder, en casos extremos, a la 
expulsión del asistente que por cualquier causa impida el normal desarrollo de 
la sesión. Sin perjuicio de ello, una vez levantada la sesión, la Corporación 



puede establecer un turno de consultas por el público asistente sobre temas 
concretos de interés municipal. 
 
 El art.228-2 del ROF (Reglamento de Ordenación y Funcionamiento): 
 
 Terminada la sesión del Pleno, el Alcalde puede establecer un turno de 
Ruegos y Preguntas por el público asistente sobre temas concretos de interés 
municipal. Corresponde al Alcalde ordenar y cerrar este asunto. 
 
  Sr. Alcalde, se esta incumpliendo lo establecido en los artículos 
anteriores, no son cargos públicos, están ilegalizados, no pueden participar en 
los Plenos. Toda esta movida es ilegal.” 
 
 Alkate jaunak (EAJ): “Conforme. En respuesta a Fernando Boada 
señalar lo siguiente. Estamos siguiendo la trayectoria de muchos 
ayuntamientos, entre ellos, socialistas, por ejemplo en Zumarraga, la gestión de 
ciertos servicios se está dando a Zumarraga Lantzen. En el caso que nos 
ocupa la diferencia es que se trata de un edificio de propiedad municipal y no 
se ha hecho la cesión del subsuelo, sino que se hará la cesión de los garajes 
cuando estos se hagan. Actuaciones similares, empezando con las propinas 
para coches particulares, también se están extendiendo. En el caso de Bista 
Alai, también indirectamente nosotros hemos actuado para salvar una 
operación de cierto riesgo y por lo tanto teniendo en cuenta que esto va a 
generar dieciocho empleos y es un proyecto avalado por la Consejería de 
Turismo del Gobierno Vasco, creemos que nuestra aportación es necesaria 
para que tengamos un equipamiento de calidad que de servicio al pueblo y que 
genere empleo. Por eso, nosotros lo vamos a apoyar.” 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da. 
 
 Aldeko botoak: 11(EAJ, ALKARBIDE, EB, PP) 
 Aurkako botoak: 5 (PSE-EE/PSOE) 
 Abstentzioak: 0 
 Etorri gabea: 1 
 
 Beraz, gehiengo absolutuarekin onartu da proposamena.  
 
 7.- TARIFAK. Musika Eskolaren 2009-2010 ikasturterako tarifak. 
 Arantxa Gibelalde, Hazienda Batzordeko Lehendakariak, ondorengo 
proposamenaren berri eman du: 
 
 “GAIA: Beasaingo Loinatz Musika Eskolan 2009-2010 ikasturtean 
aplikagarri izango diren tarifen onespena. 
 



 Hazienda Batzordeak 2.009ko ekainaren 22an egindako bileran, 
Beasaingo Loinatz Musika Eskolako Batzorde Errektoreak proposatutako eta 
2009-2010 ikasturtean Musika Eskolako irakaskuntza zerbitzuengatik 
aplikagarri izango diren  tarifen onespena proposatzen dio Udalbatzari: 
 

     Urteko kuota/ 
 Cuota anual 

      

MUSIKA TAILERRA 
TALLER MUSIKAL 
 

   170,00 € 

HASTAPENA 
INICIACION 
 

   215,00 € 

INSTRUM. + M. LENGOAIA II. MAILA 
INSTRUM. + LENGUAJE MUSICAL NIVEL II 
 

 585,00 € 

INSTRUM. + GAI TEORIKOA III. MAILA 
INSTRUM. + MATERIA TEORICA NIVEL III 
 

 620,00 € 

M. L. + PANDERO EDO + KANT TALD 
L.M. + PANDERO O + CANTO GRUPAL 
 

430,00 € 

M. LENGOAIA 
LENGUAJE MUSICAL SIN INSTRUMENTO 
 

215,00 € 

GAI TEORIKOAK 
MATERIAS TEORICAS 
 

 215,00 € 

INFORMATIKA 
 

 215,00 € 

INSTRUMENTUA II. MAILA 
 

435,00 € 

INSTRUMENTUA III. MAILA 
 

457,50 € 

TRIKITIXA 
 

  375,00 € 

PANDEROA 
 

  265,00 € 

KANTUA TALDEAN 
CANTO GRUPAL 
 

195,00 € 

PIANOA + AKONPAINAMENDUA 
PIANO + ACOMPAÑAMIENTO 
 

680,00 € 



PIANOA + AKONPAINAMENDUA + GAI TEORIKOA  
PIANO + ACOMPAÑAMIENTO + MATERIA TEORICA 
 
BAKARLARI 
CANTO SOLISTA 
 
IZENEMATEA 10-11 
INSCRIPCION 10-11 
 

820,00 € 
 
 

457,50 € 
 
 

35,00 € 

MATERIALA 8,00 € 
 
- Familia partaide kopuruarengatiko dirulaguntza: 
1. partaideak: kuota osoak 
2. partaideak: kuota osoak 
Familia bereko 3 senide daudenean, kuota txikienaren kopuruko dirulaguntza 
emango da. 
 
- Matrikula formalizatzen den unean urteko kuotaren ordainketa-betebeharra 
sortzen da, beraz, kurtsoan zehar gerta litezkeen bajak, haren amaierarako 
falta den hilabete kopurua edozein izanik ere, ez dute kuotaren murrizketarako 
eskubiderik sortzen. 
 
Ordainketarako epea: Urteko kuotaren kobraketa 10 hilabetetan zatituko da 
irailetik ekainera bitartean.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 8.- KONTU OROKORRA. 2008. ekitaldi ekonomikoaren Kontu Orokorra 
onartzea. 
 
 Alkateak Kontuetako Batzorde Bereziak egindako ondorengo 
proposamenaren berri eman du: 
 
 “Gipuzkoako Lurralde Historikoko Toki Erakundeen Aurrekontuei buruzko 
21/2003 Foru Arauaren 63.2 artikuluan  xedatutakoa betez, Batzorde honek 
2.008ko Aurrekontu Orokorraren Kontu Orokorra aztertu du horretarako kontu 
horiek, dagozkien dokumentuak eta  Alkatearen Ebazpenaren bidez onartutako 
aurrekontuen likidazioak aurrean izan ditu. 
  
 Dokumentu hauek eta aurrekontuari buruzko      (r)en      ko 
kutxako kontaketaren aktak azterturik, Batzorde honek aipatutako kontuak 
onartzen ditu. Nolanahi ere, Udalbatzarrak egokia deritzona erabakiko du.” 



 
 Alkateak ondorengoa azaldu du: “la comisión especial de cuentas, el 28 
de abril de 2009, aprobó la cuenta general del Ayuntamiento, se sometió a 
exposición pública y al no haber alegaciones, lo que procede es su aprobación 
por parte del Ayuntamiento Pleno. En la cuenta general se refleja el 
presupuesto del año 2008, con las modificaciones correspondientes y el 
desglose de la ejecución de los gastos como el de los ingresos. Hemos tenido 
un grado de ejecución del presupuesto del 63%, de los que 31,63% 
corresponde a inversiones, pero al cierre del ejercicio teníamos en licitación 
una cantidad sustancial. El nivel de ejecución de gasto ha sido del 71%. Los 
ingresos, fueron superiores a los previstos en algunos capítulos. El remanente 
de tesorería disponible a este momento es en torno a cinco millones de euros, 
pero por otra parte hay nubarrones para el 2009 y 2010, sobre todo en relación 
al fondo foral de financiación municipal. Ya en 2009, hemos tenido un millón de 
euros menos de ingresos por este concepto, y para el 2010, se prevén un milón 
doscientos mil aproximadamente. También señalar que la actividad inmobiliaria 
se ha reducido, con lo que las previsiones de ingresos por el aprovechamiento 
urbanístico y por las construcciones, van a bajar sustancialmente. Indicar que 
el endeudamiento municipal es del 6,11%, con lo cual podemos decir que las 
cuentas están saneadas.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 PP eta EBko zinegotziek ados azaldu dira proposamenarekin. 
 
 Josi Insausti jaunak (Alkarbide): “Gu ados gaude, baina proposamen bat 
egin nahi genuke. En la fotografía que se presenta en cuanto a la liquidación 
presupuestaria y especialmente en cuanto al capítulo en el que todos estamos 
interesados, y que es el VI, puede resultar una fotografía dura para el propio 
Ayuntamiento, que luego no se corresponde con la realidad. El capítulo de 
inversiones todos sabemos lo farragosidad que conlleva en lo relativo a la 
ejecución de las partidas referidas a los proyectos. Ya que para cuando un 
proyecto ve la luz pasa tiempo. Los grupos conocemos el proceso y encima si 
tenemos que depender de otras instituciones, ¡para que contar!. La propuesta 
que queremos hacer es que con la periodicidad que se estime, se de a conocer 
a la opinión pública cómo nos encontramos con la ejecución del capítulo VI del 
presupuesto, para que la ciudadanía tenga conocimiento de cómo está.” 
 
 Alkatea jaunak (EAJ): “Eskerrikasko. Irizpidea oso garbia da eta ez dut 
uste eragozpenik egongo denik. Hala ere dokumentuan garbi azaltzen da, zuk 
esaten duzuna. Alde batetik, hasierako fasea da eta beste bat, egikaritze fasea.   
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “hoy se nos presentan las 
cuentas generales del ejercicio económico de 2008, de un presupuesto que el 



partido socialista no apoyó, sino que se abstuvo en la votación. En ese 
presupuesto algunas de las cosas que se hablaron con Alcaldía se aceptaron y 
aparecieron en el capítulo VI de inversiones. Lo que se nos presenta es una 
documentación extensa que va reflejando el grado de ejecución del ingreso y 
del gasto, pero lo que queda claro es que en el apartado VI de inversiones 
reales, a final de año sólo se había ejecutado el 63%, aunque luego se nos 
explica que estaban pendientes algunas obras para licitar a final de año, pero 
eso nos demuestra que para nuestro grupo eso da una mala sensación de 
gestión del presupuesto, porque en lo que es la partida más importante en la 
que todos los grupos discutimos para poder desarrollar la actividad municipal, 
se ve que aunque el presupuesto pueda abarcar cualquier cosa, luego resulta 
que no se llega a ejecutar. Las partidas que no se han ejecutado, son partidas 
aceptadas por Alcaldía a propuesta del partido socilista. Se demuestra, una vez 
más, que el papel lo soporta todo y luego uno hace lo que quiere y lo que 
puede.  
 
 Ayer había un compañero vuestro, Emilio Olabarria, que cuando se 
presentó el Decreto Ley de medidas urgentes para la financiación de 
programas de interés especial, en el cual se cubría el 85% que iba para pago 
de subsidios de desempleo, su argumentación fue que como son unos gastos 
que no se han negociado con nosotros, vamos a votar en contra. Como son 
gastos que en su día se habían aceptado y la gestión no ha sido la adecuada, 
nuestro partido va a votar en contra.” 
 
 Alkatea jaunak (Alkarbide): cito y leo textualmente lo que ha escrito la 
Interventora: “Por lo tanto, a pesar de que únicamente el 31,63% del importe 
previsto ha alcanzado la fase de obligaciones reconocidas, el gasto autorizado, 
es decir, que se encuentra o ya ha superado la fase de licitación, representa el 
73,4% de la previsión definitiva. “ 
 
 Respecto a la partida de compra de locales, en enero se realizó la 
compra del local de Haurreskola cantidad que proponía nuestro grupo, y ya que 
se ha hecho mención a lo que dice Emilio Olabarria, os recuerdo que el 
Gobierno Vasco, y más concretamente su Consejero de Economía está muy 
dolido porque el anterior Gobierno Vasco, con diligencia, ha ejecutado el 
presupuesto que estaba aprobado por todos los grupos incluido el PSOE. 
Parece que tampoco está bien el ejecutar todo el presupuesto. Existe alguna 
contradicción en lo que se ha dicho.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Una cosa es a final de año 
haber ejecutado el presuùesto y otro en cuatro meses gastarse el presupuesto 
de casi todo el año.” 
 



 Alkate jaunak (EAJ): “Yo creo que no es gastar, sino que si está 
aprobado es para ejecutar. En el Gobierno Vasco, también estaba aprobado 
por el PSOE. Se exige diligencia, pero en este caso decís que no la ha habido.” 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Diligencia cuando hay 
muchos intereses de por medio que hay que salvaguardar antes de que haya 
un cambio.” 
 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, ondorengo emaitza lortu da. 
 
 Aldeko botoak: 11(EAJ, ALKARBIDE, EB, PP) 
 Aurkako botoak: 5 (PSE-EE/PSOE) 
 Abstentzioak: 0 
 Etorri gabea: 1 
 
 Beraz, gehiengo absolutuarekin onartu da proposamena.  
 
 9.- PLANTILA ETA LANPOSTUEN ZERRENDA. 
 

 Alkateak 2009ko ekainaren 19ko Gobernazio Batzordeak egindako 
proposamenaren berri eman du, hain zuzen ere, honako hau: 
 
 2009. urteko pertsonalaren plantilaren eta lanpostuen zerrendaren 
aldaketa onartzea, ondorengo xehetasunekin: 
 

- Funtzionario plazaren amortizazioa, 2008-11-25ean bere titularra 
jubilatzeagatik, Obra eta Mantenimenduko langilea izenekoa. 

- LABORAL lanpostu berri baten sorrera 2. mailako Ofizial Igeltsero 
mailarekin eta urteko orsainsari gordinak 26.664,34 €koak direlarik.  

 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, bildutakoek proposamenarekiko 
adostasuna azaldu dute. 
 
 Horren ondorioz, bozketa eginda, aho batez onartu da proposamena. 
 
 10.- AITORMENA. Mendeurrena dela eta La Salle-San Jose zentroaren 
alde errekonozimendu-aitormena. 
 
 Alkateak ondorengo adierazpenaren berri eman du: 
 
 “Orain ehun urte, Kristau Eskolako Anai Elkartea Beasainen sortu 
zenetik, herritar zein goierritar asko dira La Salle-San Jose ikastetxeko geletan  
hezi eta prestatu direnak. Aipatzekoa ere bada orduko udal korporazioak, guztia 
gauzatzeko izan zuen jarrera baikorra. 
 



Hori dela eta gaurko osoko bilkura honetan, Udal honek, ehun urte hauetan La 
Salle Elkargoak herrian, heziketan egin duen lan eskerga aintzat hartu nahi du, 
era berean, hainbat kultur, kirol, erlijio eta gizarte jardueretan izan duen parte-
hartzea eskertuz. 
 
Hori guztia kontuan, La Salletar familia animatu nahi dugu, gure gazteen 
hezitze lanetan eta ehun urte hauetan egindako bide beretik jarrai dezan, 
denboran horren zabal eta aldakorra den beasaindar gizarteari, formakuntzan 
erantzun egokia emanez.” 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 PP, EB eta Alkarbide udal taldeek adostasuna azaldu dute 
proosamenarekiko.  
 
 Fernando Boada (PSE-EE/PSOE): “Desde el posicionamiento de nuestro 
partido a favor de la escuela pública no nos duele prendas en reconocer la 
labor educativa que ha realizado dicho centro. Seguimos reafirmándonos como 
escuela pública, pero no obstante, apoyamos este reconocimiento.” 
 
 Alkate jaunak (EAJ): “Yo creo que aquí no está el debate escuela 
pública-privada, sino que se trata de reconocer una organización con solera. 
No obstante, agradezco tu apoyo.” 
 
 11.- MOZIOA. Presoen aldeko mozioa. 
 
 Alkate jaunak (EAJ): “Se nos presenta una moción en apoyo de los 
presos avalada por 750 firmas, de las cuales hago entrega a la Secretaria y doy 
la palabra a uno de sus representantes para que lea la moción que está 
presentada por la Alcaldía.” 
 
 Une honetan, Julene Hidalgo andreak batzarraldia utzi egin du. 
 
 Ordezkariak mozioa irakurri aurretik esan du mozioa aurkezten dela 
presoen egoera latza delako eta beraien eskubideak errespetatzea eskatzen 
dutelako.  
 

 Biziarteko zigorrik ez! 
Heriotza zigorrik ez! 

Euskal Presoak Euskal Herrira! 
(dagozkien eskubideen jabe) 

 
MOZIOAREN ARRAZONAMENDUA 



 
Espainiak eta Frantziak Euskal Herriaren eskubideak errekonozitzeko bidea 
baztertu eta eskubide horiek murriztu eta ezabatzeko hautua berretsi dute 
azken garaiotan. Finean, gatazka politikoa iraunarazi eta luzatzeko apostua 
egin dute. 
 
Euskal Herriari salbuespen egoera iraunkorra inposatu izan zaio, deklaratua ala 
deklaratu gabea. Egun, demokrazia formalaren arauak hankaz gora ipini 
dituzte, „de facto‟ salbuespen egoeran sakonduz. Eguneroko politikagintzan 
bezala espetxetan ere bai. 
 
Euskal Preso Politikoen kopurua azken 30 urteotako inoizko altuena da: 750 
euskal herritar Frantzian eta Espainian preso. 
 
Espetxe politika, joko politikoaren elementu gisara baliatzen jarraitzen dute. 
Interes politikoetara hertsiki lerratua dute, presoak Euskal Herritik isolatu nahi 
dituzte, suntsitzea helburu dute, etsipena eragin. Gatazka politikoan eragiteko 
baliatzen dute. 
 
Sakabanaketa politika martxan jarri zutenetik 20 urte pasatu direnean, 
indarrean da oraindik. Kilometro kopuruaz harago etengabeko eskubideen 
murrizketa suposatzen du sakabanaketak. Urruntzea, bakartasuna eta 
isolamendua. Oinarrizko eskubideen urraketa gauzatzeko inpunitatea. Presoei 
ezezik senide eta lagunei ere zuzenki eragiten die. 38 hildako preso eta senide 
artean. 
 
Urrats berriak ezagutu ditugu: 
 
-Biziarteko espetxe zigorra inposatu dute, izan perpetua Frantzian, izan 40 urte 
arteko zigor gorena Espainian. Doktrina berriak asmatu dituzte (Auzitegi Goren 
Espainola) kondena beteta duten presoei eta kondizionalean beharko luketen 
presoei askatasunerako eskubidea ukatzeko. Berriki, kaleratuak direnei Euskal 
Herrian libre bizitzeko eskubidea baldintzatu eta murriztu diete. 
 
-Preso gaixo larriak heriotza zigorrera kondenatu dituzte. 
 

OSOKO UDAL BATZARREAN EZTABAIDATU ETA ONARTZEKO 
ADIERAZPENA 

1- Frantzia eta Espainiak euskal presoei aplikatzen diete política 
penitentziarioa amaitu dadin eskatzen dugu, oinarrizko eskubideak 
urratzen dituelako. Sakabanaketari behin betirako amanera ematea 
eskatzen dugu. Sakabanaketa sustatu dutenek, indargabetu dezaten 
eskatzen dugu. 
Beasaingo presoen egoera honakoak izanik: 
*ASIER IMAZ: Leon-en kartzeleratua, Euskal Herritik 350 kilometrotara 2007an 



izan zen atxilotua eta Soto del Realgo kartzela ere ezagutu du. 
*EUSEBIO LASA: Navalcarnero-n karzeleratua, Euskal Herritik 490 
kilometrotara. 2008an izan zen atxilotua eta Soto del Realgo kartzela ere 
ezagutu du. 
*CARLOS SAEZ DE EGILAZ: Saint Martín de Re-n kartzeleratua, Euskal 
Herritik 500 kilometrotara. 2003an izan zen atxilotua eta Pariseko La Sante eta 
Fresnes-eko kartzelak ezagutu ditu. 
*MIKEL AZURMENDI: Granada-n kartzeleratua, Euskal Herritik 800 
kilometrotara. 1998an izan zen atxilotua eta Alcala Meco, Soto del Real, 
Valdemoro eta Almeriako kartzelak ezagutu ditu. 
*IBAN APAOLAZA: Alacant-n kartzeleratua, Euskal Herritik 850 kilometrotara. 
2007an izan zen atxilotua eta Canada eta Soto del Realgo kartzelak ezagutu 
ditu. 
*JOSETXO ZEBERIO: Fleury-n (Paris) kartzeleratua, Euskal Herritik 1000 
kilometrotara. 2004an izan zen atxilotua eta La Sante (Paris) eta Gradignango 
kartzelak ezagutu ditu. 
*LEIRE LOPEZ: Fleury-n (Paris) kartzeleratua, Euskal Herritik 1000 
kilometrotara. 2008an izan zen atxilotua eta Fresneseko (Paris) kartzela 
ezagutu du. 
*LIERNI ARMENDARIZ: Huelva-n kartzeleratua, Euskal Herritik 1200 
kilometrotara. 2001ean izan zen atxilotua eta Soto del Real, A Coruña eta 
Leongo kartzelak ezagutu ditu. 
Eta Beasaindik asistentzia jasotzen duten Catalunyako bi preso hauena: 
*LAURA RIERA: Bartzelonan kartzeleratua, Euskal Herritik 550 kilometrotara. 
2001ean izan zen atxilotua eta Soto del Real, Alcala, Badajoz, Alacant, Murcia 
eta Valenciako kartzelak ezagutu ditu. 
*DIEGO SANCHEZ: Bartzelonan kartzeleratua, Euskal Herritik 550 
kilometrotara. 2001ean izan zen atxilotua eta Soto del Real, Alacant, Almeria 
eta Valenciako kartzelak ezagutu ditu. 
2-Gaixotasun larri eta sendaezinak dituzten presoak berréala eta baldintzarik 
gabe kaleratzea eskatzen dugu. 
3-Biziarteko espetxe zigorra indargabetu dadin eskatzen dugu: 
          -kondena beteta duten presoak berréala eta baldintzarik gabe kaleratuz 
          -kondizionalean dauden presoak ere berréala kaleratuz. 
          -kaleratuko diren presoei Euskal Herrian libre eta baldintzarik gabe 
bizitzeko eskubidea errespetatuz. 
4-Isolamendu eta bakartasunaren kontra EPPek Euskal Herrian 
egoteko/biltzeko eskubidea dute. Dagozkien eskubideen jabe, Euskal 
Herriratuak izan daitezela eskatzen dugu. 
5-Antolatuak diren mobilizazio eta ekimenetan parte hartzeko deia egiten diegu 
herritarrei, hileko azken ostiraletan egiten den elkarretaratzean kasu. 
6-Euskal Presoak Euskal Herria leloa duen banderola udal balkoian ezartzea. 

 
Mozioa irakurri ondoren, publikoan dagoen beste pertsona batek esan du, 
mozio hauek testimonialak badira ere, presoen eskubideak errespetatzeko eta 



batzar aretora ekarri duten ikurra, hain zuzen ere, Euskal Presoak Euskal 
Herria leloa duen banderola, udaletxeko balkoian jartzeko eskatzen dutela. 
 
 Jarraian Alkateak EAJ eta ALKARBIDEk aurkezten duten aurkako 
mozioa irakurri du: 
 
 “I.- En primer lugar  reiterar la más rotunda  condena de este 
Ayuntamiento al asesinato de Eduardo Puelles por parte de ETA y manifestar a 
sus familiares la más sentida condolencia. 
 
II.-La paz y la normalización política son los retos que la sociedad vasca tiene 
para su pleno desarrollo y para el afianzamiento del bienestar social. Los 
ciudadanos vasc@s ,a pesar de la diversidad de los sentimientos identitarios 
de nuestra sociedad , quieren construir su futuro  en base al reconocimiento 
político de su voluntad como pueblo , en su capacidad de decisión y en la 
convivencia pacífica.  
 
La violación de los derechos fundamentales de los pres@s, las torturas, las 
ilegalizaciones , la limitación del derecho de expresión así como la violencia 
contra los bienes y personas y sobre todo los asesinatos dificultan e impiden la 
solución al conflicto existente en nuestra sociedad. Solución que se 
fundamenta en un no rotundo a la violación de los derechos humanos y al 
asesinato y un sí incondicional a la vida y a los derechos de las personas y de 
los pueblos.  
 
Queremos reafirmar las múltiples declaraciones de esta Ayuntamiento  a favor 
de todos   los derechos y el rechazo a cualquier violencia. 
 
Por todo ello y proponemos a este Pleno ratificar el acuerdo del Parlamento 
vasco el 6 de octubre de 2006 en defensa de los derechos de todos  los presos 
vascos que se explicita en los siguientes puntos: 
1.- Los pres@s tienen que estar en las prisiones más cercanas a su entorno 
social y familiar. 
2.-Exigir a la administación carcelaria de España el respeto a los derechos 
fundamentales de todos los pres@s vasc@s. 
3.-La aplicación inmediata del artículo 92 de la Ley penitenciaria a todos los 
pres@s con enfermedades graves. 
4.-Que ponga en libertad a los pres@s que habiendo cumplido la mayor parte 
de su condena tengan derecho   a la libertad condicioanal . 
5.-Que el Gobierno de España transfiera lo antes posible al Gobierno Vasco las 
competencias de prisiones. 
6.-Manifiesta el compromiso de defender todos los derechos humanos, si 
exclusión alguna y de  garantizar los derechos de todos los ciudadan@s, 
incluidos los pres@s, a participar libremente en política.” 
 



 
 
 
 
 
 Hitz egiteko txanda eman ondoren, iritzi hauek azaldu dira: 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Agradecer al Alcalde el 
hecho de que se puedan votar los dos puntos por separado y decir que el 
partido socialista cree en el estado de derecho, en su aplicación y que a él nos 
sometemos y a él nos debemos. Con eso damos la explicación de voto al 
segundo punto.” 
 
  Aurkako mozioaren lehenengo puntua bozkatu da eta aho batez onartu 
da. 
 Jarraian aurkako mozioaren bigarrengo puntua bozkatu da eta 
ondorengo emaitza lortu da: 
 
 Aldeko botoak: 9 (EAJ, Alkarbide, EB) 
 Aurkako botoak: 5 (PSE-EE/PSOE, PP) 
 Abstentzioak: 0 
 
 Horren ondorioz, gehiengo absolutuarekin onartu da proposamena. 
  
 12.- ALKATETZAREN EBAZPENAK. 2009ko maiatzaren 12tik 
ekainaren 22ra arte Alkateak emandako ebazpenak. 
 
 Ezagutzera eman dira, 2009ko maiatzaren 12tik ekainaren 22ra arte 
Alkateak emandako ebazpenak. 
 
 13.- ESKAERA ETA GALDERAK. Eskaera eta galderen atalean 
honelakoak aurkeztu dira: 
 
 KONGRESOAREN DIPUTATUA 
 
 Alkateak Fernando Boada jauna zoriondu du Kongresuko Diputatu-
karguaren jabetza hartu duelako eta orain arte bezala lan ona egitea eta lan 
horretan zorte ona izatea opa dio. 
 
 Fernando Boada jaunak eskerrak eman dizkio. 
 
 Josi Insausti jaunak (Alkarbide): “Nosotros también le deseamos lo mejor 
en su nueva andadura y que la experiencia sea grata y positiva”. 
 
 RECONOCIMIENTO 



 
 Josi Insausti jaunak (Alkarbide): “Es costumbre de este Ayuntamiento 
hacer distintos reconocimientos, sobre todo a entidades deportivas. Tenemos 
una persona en Beasain, que es Josetxo Zufiaurre, y nosotros como grupo 
consideramos que tiene los suficientes méritos para que desde este 
Ayuntamiento, se le pueda realizar un homenaje o reconocimiento porque 
gracias a él y a su callado trabajo, se ha posibilitado que en un centenar de 
publicaciones, se hayan dado a conocer muchas realidades sobre diversos y 
amplios temas de Beasain que si él no los hubiera divulgado de una manera 
amena, gran parte de la ciudadanía de este pueblo no hubiera tenido 
conocimiento. Son muchos y múltiples los temas sobre los que ha escrito, 
religiosos, civiles, folclóricos, culturales, etc. que se han recogido en el 
“Beasaingo Paperak” y en otras publicaciones.” 
 
 Alkatea jaunak (EAJ): “Acepto la propuesta y si os parece lo tratamos en 
la Junta de Gobierno Local porque estos temas de reconocimiento sería 
interesante que fueran por unanimidad. El mayor reconocimiento del 
Ayuntamiento es el de aprovechamos de la sabiduría de Josetxo para trabajar 
en temas municipales, como es el caso de los lindes municipales que nos 
ocupa en este momento.” 
 
 VELADORES EN FIESTAS 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Durante las fiestas llegó a 
nosotros una queja-pregunta por parte de un grupo de personas, a la que no 
pudimos dar respuesta. En el paseo de Gernika, la zona entre la plaza 
Barrendain y el buzón de correos fue ocupada por mesas y sillas y también se 
ocupó con veladores la zona entre fotoetxe y la agencia de viajes. La 
ocupación del espacio público fue amplia y extensa. Nos gustaría saber: 
 
1º Si tenían autorización para esa instalación. 
2º Si esa autorización implica el devengo de una tasa. 
3º Con qué criterios se ha otorgado ese uso cuando solemos ser restrictivos en 
la utilización de espacios públicos que invaden fachadas que no corresponden 
a los establecimientos que ponen los veldaroes, obligándoles además a tener 
una distancia, de al menos metro y medio con respecto a las entradas de los 
inmuebles, y que en este caso no se respetó.  
 
 REGISTROS DE EUSKALTEL EN VÍAS PÚBLICAS  
 
  Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Aunque ya lo he comentado 
en la Junta de Gobierno Local, quisiera insistir sobre este tema, para ver si 
podemos dar una solución, ya que genera molestias para los vecinos, sobre 
todo, por la noche. Deberíamos hacer un esfuerzo para dar una salida a este 
problema.” 



 
 COMISIÓN ESPECIAL CALLE ARANA 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “En el pleno de octubre de 
2008, se aprobó la creación de la comisión especial de rehabilitación de la calle 
Arana. Primero se aprobó por valor aproximado de 56.000 €, el adjudicar a una 
empresa las labores de gestión para poner en marcha los trabajos de 
rehabilitación.  
 
 Se creó la comisión indicando la composición y las funciones a 
desarrollar por la misma. También se decía que la comisión se reunirá una vez 
al trimestre. 
 
 No sé si es a nuestro grupo a quien no se ha convocado o si es que la 
comisión es la que no se ha convocado. Hace un año que se aprobó esto y no 
tenemos conocimiento de cómo va la gestión y cómo se gasta el dinero.” 
 
 Aitor Aldasoro jaunak (EAJ): “Se recogió la denuncia de las 
irregularidades que cometió un establecimiento en fiestas. A raiz de la 
denuncia, yo personalmente fui al establecimiento para decirle que hiciera una 
solicitud, precisando las mesas que necesitaba. Ha solicitado y se le 
posibilitará. Se le comentó que en ningún momento se le iba a permitir hacer 
uso de las entradas y que se le sancionaría por ello. A cada establecimiento se 
le otorga autorización en función de las posibiidades que tiene. No se otorgan 
con carácter general. En ese sitio creemos que tienen que dejar libre el 
bidegorri y los bancos que están detrás de la arboleda para que la gente que 
quiera sentarse en ellas no se sienta invadida por las mesas. Tienen la suerte 
de poner más mesas que en otros sitios, pero no hay un criterio unánime a la 
hora de autorizar la ocupación de la vía pública con mesas. 
 
 Alkate jaunak (EAJ): “En fiestas se tiene mayor flexibilidad. No obstante 
se les advierte y se tramita el expediente sancionador. 
 
 Respecto al segundo punto, decir que Euskaltel está intentando dar con 
otro sistema y va a hacer pruebas para ver si así se solventa el problema. 
 
 Respecto a la comisión especial de la calle Arana, decir que no se ha 
reunido, pero que estamos continuamente trabajando con el tema.” 
 
 Begoña Lasa andreak (EB): “Se contrató un técnico para hacer la 
inspección técnica de los edificios y se han hecho reuniones con los vecinos de 
cada portal.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Si se ha contratado a un 
técnico, alguien ha tenido que autorizar la contratación y por lo menos 



teníamos que haber sido informados para poder dar nuestra opinión. Nosotros 
tenemos dos votos. Yo sé que Alcaldía tiene la potestad, pero si ese va a ser el 
proceder no tiene ningún objeto el que creemos comisiones. Se funcione o no 
nos teníamos que haber juntado. Cuando se adjudicó a AYTASA, decíamos 
que si no esto no funcionaba lo cortábamos, porque no vamos a gastar dinero 
público para algo que no va a salir, por mucha voluntad que haya por nuestra 
parte. Había un proyecto que es el que se presentó en el Gobierno Vasco y que 
decía que los cimientos estaban bien. Si después de ese proyecto tenemos que 
hacer otro para que otro confirme el proyecto inicial…creemos que antes 
teníamos que haberlo sabido.” 
 
  Begoña Lasa andreak (EB): “El Gobierno Vasco, nos dijo que había que 
hacer la inspección técnica de los edificios y AYTASA propuso el técnico.” 
 
 Fernando Boada jaunak (PSE-EE/PSOE): “Yo no niego el que haya que 
hacer eso, pero si hay una comisión especial, y nos estamos enterando ahora 
porque estamos preguntando, algo no funciona.” 
 
 Josi Insausti jaunak (EA): “Yo si pediría que tuviéramos especial cuidado 
en que una vez que aprobamos las comisiones, guardemos el formalismo de 
convocarlas. Parecida situación ocurre con Igartza y últimamente estamos 
hablando mucho de esa zona.  
 
 Los errores están pero tenemos que seguir mirando para adelante.” 
 
 Alkate jaunak (EAJ): “Ya que estamos en esto decir, que después de 
ocho años se captaron 25-26 pisos con el programa Bizigune y en este 
momento en mes y medio se han captado 7-8 pisos. Creo que la gestión de 
Bizigune es muy positiva. Es interesante que se puedan ocupar los pisos 
vacios porque eso da solución a problemas de alojamiento y estamos en la 
línea de la sostenibilidad.” 
 
 Eta tratatzeko beste gairik ezean, bilera goizeko hamarrak eta erdietan 
amaitu da eta nik, idazkari naizen honek, akta hau idatzi eta sinatu dut. 
 
 

 


